
Vážení členové American Akita Klubu,   

  

Zveřejnění článku v časopise Fauna č. 3 vyvolalo negativní reakce části členů, kteří se obrátili na výbor 

AAK s dotazem „Proč klub podpořil vydání tohoto odborně nekompetentního článku?“ Většina 

připomínek se opírala o domněnku, že výbor AAK, jako garant chovu plemene daný článek 

připravoval nebo autorizoval. Tím, že byl s  článkem v reakci členů spojován výbor AAK,  ho nešlo 

ponechat bez odezvy a bylo nutné uvést, že výbor AAK tento článek nepřipravoval, neautorizoval a 

nemohl ovlivnit. Z toho důvodu se na konci minulého týdne výbor sešel a vydal již známé stanovisko, 

které zaslal i do redakce. 

Vzhledem k tomu, že vedení AAK s chybami v článku nespojovalo nikoho ze svých členů, obrátilo se 

přímo na vydavatele, protože za obsah článku je vždy zodpovědný autor a vydavatel. S vyjádřením 

redakce samozřejmě členy seznámíme umístěním na web.  

Výbor AAK při svém rozhodnutí vycházel také z faktu, že časopis Fauna, je chápán veřejností jako 

odborný časopis s relativně významným nákladem a tím také významným vlivem na čtenáře. Vedení 

klubu proto došlo k názoru, že chyby v článku, subjektivní a zavádějící výklad souvislostí, které 

z článku paní Evy Nohelové vycházejí, jsou nepřijatelné pro odborný časopis a plemeno americká 

akita poškozují.   

Výbor AAK vedle nesouhlasného stanoviska, které poslal na kontaktní e-mail redakce, také nabídl 

autorce článku zapůjčení odborné zahraniční literatury, kterou napsali dlouholetí chovatelé 

amerických akit na světě, aby mohla informace z těchto knih využít ve svých případných dalších 

článcích o amerických akitách.  

Výbor AAK je též ze stanov odpovědný za propagaci plemene a proto se cítí kompetentní k reakci na 

nepřesné informace, které o plemeni AA jsou publikovány. Není nutné a ani možné všechna 

rozhodnutí výboru AAK předem konzultovat se svými členy, zvláště jde-li o případ jako tento, kdy je 

možné se opřít o fakta. Samozřejmě je legitimní, že členská základna pak může chtít na výboru jejich 

rozhodnutí vysvětlit. A i v tomto případě bude výbor toto rozhodnutí, jakož i další svá, již učiněná 

rozhodnutí, připraven vysvětlit a obhájit na příští členské schůzi. 

Zároveň je výbor připraven v nejbližší době vypracovat rozbor článku a poukázat na všechny chyby 

v článku obsažené.  

Věříme, že se nám tímto příspěvkem podařilo objasnit jednání a rozhodnutí výboru AAK v dané věci.  
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